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أثر ادارة راس المال العامل في كل من الربحية والسيولة والمخاطرة لعينة من شركات القطاع عنوان الرسالة :

 الصناعي العراقي      

راس المال العامل  عمى الربحية والسيولة والمخاطرة   لإدارةالعلاقة  اختبارتهدف الدراسة الى  ملخص الرسالة :
و توصمت الدراسة  2013لغاية  2005مسجمة في سوق العراق للأوراق المالية لممدة من في الشركات الصناعية 

علاقة  ثابتة ومتسقة بين دورة التحول نحو النقدية والمتغيرات المبحوثة عمى مستوى كل شركة  ودوج عدم الى 
توجد علاقة معنوية  سالبة بين دورة التحول نحو النقدية  من جهة والعائد عمى الاصول وربحية السهم ,عمى حدة 

توجد علاقة معنوية موجبة بين مؤشر الربحية الثاني  وهو , الواحد من جهة اخرى وهذا عمى مستوى العينة ككل
علاقة موجبة بين المتغير المستقل من جهة  العائد عمى حقوق الممكية مع دورة التحول نحو النقدية ,وكذلك وجود 
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          Title Of Thesis : 

        The Effect of the Working Capital Management on Profitability , Liquidity and Risk         
:Iraq's Manufacturing Sector. 

          Abstract of Thesis :  The aim of this Study to Analysis the effect of the Working Capital 
Management on the Profitability and Liquidity  and Risk for Iraqi' sManufacturing Companies are 
listed in Iraq Stock Exchange for 9 years from  the study's result shows :There is no consistent  
Relationship and effect of the CCC on the depends Variables for every single company  .There is a 
negative  significant relationship  between the CCC and the ROA and EPS for all the sample and 
there  .There is a positive relationship between the CCC and the ROE and positive relationship with 
 the quick ratio and the standard deviation as well.  

     

 

           

 



 

 

                                                    

 


